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33 La carretera de sortida del Pas en direcció a França, aquest hivern.
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CARRETERA D’ACCÉS A ANDORRA DES DE FRANÇA

E
l president d’Iniciativa Pu-
blicitària, Jean-Jacques Car-
rié, ha lamentat que de mo-
ment no s’hagi fet cap obra 

de millora de la carretera d’accés a 
Andorra des de França, i tem que a 
l’hivern es repeteixin els problemes 
d’allaus que hi va haver la tempora-
da passada. Carrié considera que les 
obres s’haurien d’haver fet durant 
l’estiu, i que tot i que durant l’hivern 
es va parlar molt del tema, «durant 
l’estiu tothom ha callat i la reforma 
no està feta». L’empresari és consci-
ent que és un tema «complicat i que 
necessita temps», però creu que des 
d’Andorra «s’hauria d’apretar al mà-
xim possible» perquè si es tanca la car-
retera, «no és un problema del Pas de 
la Casa sinó de tot el país».

Tot i que aquesta setmana des del 
senat francès han reiterat la voluntat 
de tirar endavant la millora de les co-
municacions per carretera entre els 
dos països, el president de la Inicia-
tiva Publicitària del Pas de la Casa va 
lamentar ahir que durant l’estiu no 
s’hagi començat a treballar en la qües-
tió. 

LA RN20 / Cal recordar que al mes de 
juny, durant una trobada entre el 
ministre de Territori, Jordi Alco-
bé, i el seu homòleg francès, Frédé-
ric Cuvillier, es va saber que el Go-
vern francès té previst reprendre les 
obres del desviament de la RN20 a 
Ax-les-Thermes al gener. En canvi, 
no es va concretar res en relació a 
la millora de les instal·lacions anti-
allaus, ja que els ministres es van li-
mitar a expressar la voluntat de «re-

El Pas tem nous problemes 
d’accés durant l’hivern
Carrié lamenta la 
inactivitat durant 
aquest estiu
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forçar la cooperació i el diàleg de 
cara a les futures temporades». Prè-
viament, però, el prefecte de l’Arie-
ja i la Direcció Interdepartamental 
de Carreteres del Sud-oest s’havien 
compromès a invertir en protecci-
ons d’allaus al llarg d’aquest 2013.

Per aquest motiu Carrié va lamen-
ta que no s’hagi aprofitat l’estiu per 
per solucionar la problemàtica de 
les allaus a la RN20 i RN22, i que per 
tant, aquest hivern «tindrem els ma-
teixos problemes si fa mal temps i ne-
va molt». Carrié va demanar sistemes 
de tirs d’allaus amb Gasex o Catex, o 

construccions per cobrir la carretera 
«tal com tenen totes les carreteres que 
pugen als Alps». L’empresari encam-
padà va deplorar que es parlés molt 
sobre la problemàtica a l’hivern, però 
que en canvi durant l’estiu ningú ha 
dit res. En aquest sentit, va afegir que 
no és una feina de 15 dies, sinó que ara 
ja s’haurien de preparar els treballs a 
fer durant l’estiu vinent. Carrié va re-
conèixer que ha parlat amb el conse-
ller general encampadà Xavier Mon-
tané, que li ha assegurat que estan 
treballant amb el Govern francès per 
tirar-ho endavant, informa l’ANA. H
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33 La secretària de l’Associació, Mª del Mar Garcia, Minguillón i Teruel.

L’Associació de comerciants del 
Centre Històric d’Andorra la Ve-
lla organitzarà una nova edició 
de De copes al Centre Històric previs-
ta pel proper dijous. Aquest cop i 
com a novetat el Servei de Guies 
de Patrimoni Cultural farà visi-
tes guiades a la Casa de la Vall ca-
da 30 minuts des de les 6 de la tar-
da fins a les 8 del vespre i des de 
les 9 fins a mitjanit. A més, també 
s’han organitzat dos sorteigs: un 
viatge per a dues persones a les 
Caves Freixenet al Penedès, que 
es repartirà entre els clients dels 
comerços, i l’altre per a les bode-
gues Viñas del Vero a Somontano, 
entre els clients de la zona de res-
tauració.

L’Associació de Comerciants 
comptarà amb la presència de 69 
establiments, una quinzena més 
que a la primera edició. Segons 
Meritxell Teruel, vocal de l’associ-
ació, «aquest cop ens agafeu pre-
parats, perquè ningú s’esperava 
el gran èxit de la primera edició» 
i hi haurà més terrasses i espais 

PROMOCIÓ

Un segon ‘De copes...’ amb 
parada a la Casa de la Vall

Es faran visites guiades 
cada 30 minuts i també hi 
ha dos sortejos

més grans per a «que hi càpiga tot-
hom». 

Pel que fa al comú, el cònsol 
menor, Jordi Minguillón, va as-
segurar ahir  que els diners que 
la corporació hi inverteix, entre 
2.000 i 3.000 euros, entren als 
pressupostos destinats a la pro-
moció econòmica de la parrò-
quia. El cònsol menor vaa mante-
nir que la corporació local hi col-
labora «gustosament i esperem 
que sigui un èxit» perquè després 
aquesta activitat «té un revingut 
econòmic dins de la parròquia», 
informa l’ANA.

REGALS ESPECIALS / L’horari d’aques-
ta segona edició de De Copes al Cen-
tre Històric serà el mateix, des de les 
7 del vespre fins a mitjanit, i els co-
merços convidaran als assistents a 
una copa de vi, cava i regals espe-
cials. També estan previstes activi-
tats per amenitzar la jornada, com 
ara la presència de ràdio en direc-
te des de davant del comú, l’actu-
ació de disc-jòqueis a diferents pla-
ces del Centre Històric i una xoco-
latada popular a les 23.30 hores al 
Cap del Carrer.

Si les condicions meteorològi-
ques no són favorables, la festa es 
desplaçarà a l’interior dels establi-
ments. H
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Serra farà la conferència 
inaugural del curs a la UdA

La Universitat d’Andorra (UdA) 
commemora aquest any els 25 anys 
d’ensenyament superior al país 
quan durant el curs 1988-89 es van 
crear les escoles universitàries d’in-
fermeria i d’informàtica. Per cele-
brar-ho, l’UdA ha convidat l’escrip-
tor Màrius Serra a fer la conferència 
inaugural el proper 4 d’octubre en 
un acte obert al públic.

L’escriptor Màrius Serra serà 
l’encarregat de fer la conferència 
inaugural del curs acadèmic 2013-
2014 a la Universitat d’Andorra 
(UdA), donant el tret de sortida a la 
commemoració dels 25 anys d’en-

senyament superior al país.
L’ensenyament superior a An-

dorra es va iniciar el curs 1988-1989 
amb la creació de les escoles univer-
sitàries d’infermeria i d’informàti-
ca, donant lloc l’any 1997 a la Uni-
versitat d’Andorra.

La conferència durà per títol Pen-
taicosàedres? (una reflexió lingüística 
sobre el 25), en un acte que tindrà 
lloc a l’auditori Claror del Centre 
Cultural i de Congressos Lauredià 
el divendres 4 d’octubre, a les 11 ho-
res i serà obert al públic.

El curs acadèmic 2013-2014 se-
rà formalment inaugurat pel cap 
de Govern, Antoni Martí, en com-
panyia del rector de la Universitat 
d’Andorra, Daniel Bastida. L’acte 
inclourà la presentació de la memò-
ria acadèmica i el lliurament de di-
plomes universitaris del curs pas-
sat.

UNIVERSITAT D’ANDORRA
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Les creacions de Màrius Serra 
(Barcelona, 1963) giren al voltant 
de la literatura, la comunicació i 
el joc. Ha publicat més de vuit mil 
mots encreuats, tres milers llargs 
d’articles, catorze llibres de narra-
tiva i set de ludolingüística. Entre 
les seves obres destaquen Mon oncle, 
La vida normal, Verbàlia, Farsa o Qui-
et, entre d’altres i, més recentment, 
Plans de futur, guardonada amb el 
Premi Sant Jordi de novel·la. Col-
labora a La Vanguardia, TV3, Catalu-
nya Ràdio i El Punt-Avui.

INICI DEL CURS / Mentrestant, coinci-
dint amb l’inici del calendari lectiu 
universitari, la UdA va acollir ahir 
els nous estudiants de les carreres 
que s’hi imparteixen, que van se-
guir diverses sessions de presenta-
ció a càrrec dels responsables res-
pectius de cada escola.

Pel que fa al nombre d’estudi-
ants, quan encara estan en curs els 
tràmits de matrícules, les xifres ac-
tuals presenten un lleuger incre-
ment H

El PS pregunta sobre la 
continuïtat del vial lauredià

El Grup Parlamentari Socialdemò-
crata va presentar ahir a la Sindica-
tura quatre preguntes per tal que el 
Govern les respongui durant la ses-
sió de control del 19 de setembre. En-
tre elles, destaca la pregunta de la 
consellera general Rosa Gili en rela-
ció a les fases 1 i 2 del vial de Sant Ju-
lià. Després de l’anunci fet durant el 
mes passat del ministre de Territo-
ri per cercar finançament i negoci-
ar amb els propietaris dels terrenys 
per iniciar les obres de les fases pen-
dents, Gili demana l’estat actual de 
les gestions i la planificació del pro-
jecte de les fases 1 i 2 del vial. D’al-

tra banda, el PS ha formulat una pre-
gunta en referència a les incidències 
que ha tingut el servidor de correus 
andorra.ad durant aquest estiu i que 
segons el president del grup, David 
Rios, avui encara perduren. El PS vol 
saber quines són les accions futures 
que té previst implementar el Go-
vern per solucionar aquestes inci-
dències i perquè no es tornin a repro-
duir. Rios també demana al Govern 
sobre el calendari de presentació de 
la llei que ha de regular el passaport 
biomètric, tenint en compte que el 
ministre de Justícia i Interior va as-
segurar que era una prioritat. Final-
ment, Gili ha demanat sobre l’estat 
del pla de gestió de la Vall del Ma-
driu-Perafita-Claror després de la vi-
sita del tècnic de la Unesco. El PS vol 
saber l’opinió sobre el pla i si el Go-
vern té prevista alguna actuació o 
projecte a la vall. H

Rios demana per les 
accions per evitar noves 
incidències a andorra.ad

QUATRE PREGUNTES A LA SINDICATURA
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L’acte servirà per donar el 
tret de sortida als 25 anys 
d’ensenyament superior


